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Ni vse Švica, kar se sveti
V tokratni temi tedna smo pogled usmerili v zadnje javno ob-

javljene podatke o zdravju prebivalcev Slovenije. Slednji v več-
jem deležu kot pred petimi leti ocenjujejo svoje zdravje kot 
dobro ali zelo dobro, kar pa ne velja za prebivalce Zgornje Sa-
vinjske doline. Pred petimi leti je bilo 75 odstotkov Zgornjesavi-
njčanov zadovoljnih ali zelo zadovoljnih s svojim zdravstvenim 
stanjem, sedaj jih tako meni le še 62 odstotkov. To je šest od-
stotkov manj, kot znaša slovensko povprečje, in trinajst odstot-
kov manj, kot je bilo zgornjesavinjsko povprečje v preteklem 
obdobju.

Statistika pravi, da se kot najbolj zdravi v povprečju ocenju-
jejo mlajši, stari med 25 in 34 let, z višanjem starosti pa se de-
lež zadovoljnih s svojim zdravjem zmanjšuje. Delež starejših v 
posamezni lokalni skupnosti je torej za razumevanje teh podat-
kov pomemben. Statistika tudi pravi, da je delež tistih, ki svoje 
zdravje ocenjujejo kot dobro oziroma zelo dobro, najvišji med 
tistimi, ki se umeščajo v najvišji družbeni sloj, v najnižjem druž-
benem sloju je tistih, ki ocenjujejo svoje zdravstveno stanje kot 
zelo slabo, skoraj desetkrat več.

V preteklem mesecu smo lahko v več medijih zasledili po-
datke o številu oseb, ki v Sloveniji živijo pod pragom revščine. 
Informacija, da v naši državi pod tem pragom živi 243 tisoč lju-
di, je za marsikoga presenetljiva in tudi skrb zbujajoča. Da je po 
tridesetih letih samostojnosti skoraj četrt milijona ali dvanajst 
odstotkov prebivalcev opredeljenih kot revnih, vsekakor ni bil 
cilj osamosvojitve in še manj naših pričakovanj. 

Pri tem je treba upoštevati, da ocena o stopnji revščine te-
melji na vsakoletni anketi o življenjskih pogojih na vzorcu, ki v 
Sloveniji zajema devet tisoč gospodinjstev oziroma 25 tisoč lju-
di. V anketi se ugotavlja povprečni dohodek člana gospodinj-
stva, nato pa se pogleda dohodek tistega, ki je na sredini vseh 
anketiranih, nakar se prag revščine določi na 60 odstotkih do-
hodka tega posameznika. Prag revščine torej ni 60 odstotkov 
povprečnega dohodka temveč 60 odstotkov dohodka osebe na 
sredi razporeditve vseh anketiranih. 

Države z manjšimi razlikami med dohodki (manjša neena-
kost) imajo zato manj ljudi z relativno nizkimi dohodki in manj 
revnih po tem kriteriju. Iz istega razloga je lahko delež revnih 
ljudi v bogatih državah višji, ker je prag postavljen višje zara-
di večjih razlik med dohodki. Kljub temu, da imamo v Sloveniji 
243 tisoč ljudi statistično opredeljenih kot revnih, je 12-odstotni 
delež med najnižjimi v Evropi. Le tri evropske države imajo nižjo 
stopnjo revščine, na drugi strani pa beležijo visok delež revnih 
v nekaterih državah z bistveno višjim življenjskim standardom, 
na Švedskem na primer 17 odstotkov, v Švici 16 odstotkov. Nam 
je torej res lahko žal, da nismo postali druga Švica? 
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SAMOOCENA ZDRAVJA ZGORNJESAVINJČANOV SLABŠA KOT PRED PETIMI LETI

Slovenci se počutijo bolj zdravi, Zgornjesavinjčani 
manj

Prebivalci Slovenije v zadnjih letih v večjem 
deležu ocenjujejo svoje zdravje kot dobro ali ze-
lo dobro. Podatki portala Zdravje v občini 2021, 
ki pri kazalniku samoocena zdravja beležijo 
podatke iz leta 2019, kažejo, da se je stanje pri 
Zgornjesavinjčanih glede tega poslabšalo. 

VEDNO VEČ DRŽAVLJANOV SVOJE ZDRAVJE 
OCENJUJE KOT DOBRO …,

Samoocenjeno zdravje Slovencev se od le-
ta 2001 izboljšuje. Leta 2016 je svoje zdravje kot 
dobro ocenilo za petino več odraslih prebival-
cev kot leta 2001. Za skoraj polovico se je zmanj-
šal delež prebivalcev, ki svoje zdravje ocenju-
jejo kot slabo. Po razlagi Nacionalnega inštitu-
ta za javno zdravje je samoocena zdravja »eno-
stavna in uveljavljena mera splošnega zdravja, 
ki zajame različne komponente zdravja (teles-
no, duševno, družbeno) in napoveduje številne z 
zdravjem povezane dogodke ali stanja«. 

Kot kažejo podatki, ki seveda niso prese-
netljivi, se kot najbolj zdravi ocenjujejo najmlaj-
ši (stari med 25 in 34 let), z višanjem starosti se 
delež razumljivo zmanjšuje. Statistike tudi do-
kazujejo, da je delež tistih, ki svoje zdravje oce-
njuje kot dobro oziroma zelo dobro, najvišji med 
tistimi, ki se umeščajo v najvišji družbeni sloj, v 
nižjem družbenem sloju je tistih, ki ocenjujejo 
svoje zdravstveno stanje kot (zelo) slabo, sko-
raj desetkrat več.

… A KAR 13 ODSTOTKOV MANJ 
ZGORNJESAVINJČANOV 

Takšen vzorec je pri samooceni zdravja vse-
skozi prisoten, nanj namreč vpliva kopica druž-
benih in socialni dejavnikov. Zaskrbljujoč je po-
datek o precej opaznem upadu dobrega mne-
nja Zgornjesavinjčanov o lastnem zdravju. Na 

spletnem portalu Zdravje v občini 2016 je svoje 
zdravje kot dobro ali zelo dobro ocenilo 65,8 od-
stotka Slovencev, v Zdravje v občini 2021 pa še 
več (67,5 odstotka). V Zgornji Savinjski dolini je 

slika obratna in precej bolj drastična. Podatki iz 
leta 2016 kažejo, da je bilo takrat kar 74,9 odstot-
ka Zgornjesavinjčanov (zelo) zadovoljnih s svo-
jim celotnim zdravstvenim stanjem. Na Zdravje 
v občini 2021 je takšnega mnenja kar 13 odstot-
kov manj Zgornjesavinjčanov. Svoje zdravje kot 
(zelo) dobro jih ocenjuje le še 61,8 odstotka. To 
je šest odstotkov manj, kot je slovensko povpre-
čje v tem obdobju in 13 odstotkov manj, kot je 
bilo zgornjesavinjsko povprečje v preteklem ob-
dobju.

NA LETO ŠTIRI DNI VEČ BOLNIŠKE NA OSEBO
Splošno zdravstveno stanje Slovencev odra-

ža tudi kazalnik bolniške odsotnosti. Tako kot se 
je v zadnjih petih letih zelo znižala dobra samo-
ocena Zgornjesavinjčanov, je skladno s tem pre-
cej narastla tudi bolniška odsotnost. Število bol-
niških dni aktivnih prebivalcev naše doline se je 
dvignilo v vseh zgornjesavinjskih občinah, se je 
pa tudi slovensko povprečje bolniške odsotnos-
ti v tem obdobju dvignilo za štiri dni. 

Zgornjesavinjčani so bili v po podatkih Zdrav-
je v občini 2016 zaradi bolniške z dela odsotni 
13,3 dne (slovensko povprečje 13,7). Statistike iz 
Zdravje v občini 2021 pa kažejo, da se je pov-
prečno število bolniške odsotnosti v naši doli-
ni dvignilo na 17,5 dni, torej za 4,2 dne. Dvigni-
lo se je tudi slovensko povprečje, ki znaša 17,7 
dne. Povprečno visoka bolniška odsotnost je 
po zadnjih podatkih presežena v občinah Ljub-
no, Solčava, Gornji Grad in Mozirje. Nad sloven-
skim povprečjem v Zdravje v občini 2021 je tudi 
število Zgornjesavinjčanov prejemnikov zdravil 
zaradi duševnih motenj. Tudi stanje duševnega 
zdravja prebivalcev nam govori o kakovosti na-
šega osebnega in javnega življenja.

Tatiana Golob

Samoocena dobrega zdravja 
po občinah

občine 2016 2021
Solčava 75,5 % 64,2 %
Luče 75,4 % 58,8 %
Ljubno 74,2 % 60,8 %
Gornji Grad 75,7 % 63,1 %
Rečica 73,2 % 59,5 %
Nazarje 74,8 % 62,3 %
Mozirje 75,9 % 64,4 %
skupaj 74,9 % 61,8 %
Slovenija 65,8 % 67,5 %
Odstotek med osebami, starimi 15 in več let

Vir: NIJZ, Spletni portal Zdravje v občini 2016, 
2021 (podatki iz leta 2019)

(Foto: freepik.com)

Le še 61,8 odstotka 
Zgornjesavinjčanov svoje zdravje ocenjuje 
kot (zelo) dobro. To je kar 13 odstotkov manj, 
kot je bilo povprečje v preteklem obdobju.
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OBČINA LUČE

Cena odvoza komunalnih in 
biorazgradljivih odpadkov nekoliko višja

Lučki svetniki so se na 13. redni seji, ki je pote-
kala 21. junija v Športnem centru Luče, seznanili 
s poročilom o izvajanju gospodarske javne služ-
be zbiranja in odvoza odpadkov za preteklo leto 
ter potrdili poslovni načrt za leto 2021. Poročilo 
je podala predstavnica podjetja PUP Sauberma-
cher Alenka Centrih Ocepek. 

NOVA CENA ZBIRANJA IN ODVOZA 
ODPADKOV

Nova potrjena lastna cena storitve je tudi v 
občini Luče stopila v veljavo z decembrom 2020 
in znaša 0,21821 evrov na kilogram odpadkov. Ce-
na je glede na predhodno obračunsko obdobje 
nekoliko višja, ko je na kilogram odpadkov zna-

šala 0,20812 evra. Višja je tudi cena odvoza bio-
loško razgradljivih odpadkov, ki je prej znašala 
0,00100, po novem pa 0,19736 evra na kilogram. 

BIOLOŠKI ODPADKI NA KOMPOSTNIK ALI V 
RJAV ZABOJNIK

Gospodinjstva morajo biološke odpadke 
kompostirati na lastnem kompostniku ali naro-
čiti rjav zabojnik za biorazgradljive odpadke. Kot 
do sedaj lahko vsako gospodinjstvo enkrat le-
tno koristi brezplačen odvoz do dveh kubičnih 
metrov kosovnih odpadkov. Izvajalec spremem-
be frekvenc odvoza odpadkov v letošnjem letu 
ne načrtuje.

Barbara Rozoničnik

DRUŽBA KLS LJUBNO V LETU 2021 DOBRO POSLUJE

Razvoj in investicije ključ do uspešnega poslovanja 
V ljubenskem podjetju KLS proizvodnja teče 

na najvišjih obratih. Skrb, da bi se ponovilo lan-
sko leto, ko je bil začetek leta odličen, potem pa 
so naročila zaradi pandemije covida-19 začela 
upadati, je bila letos odveč. Konjunktura je dob-
ra. V prvem polletju so zabeležili več kot 50-od-
stotno rast prodaje, ki je bila bistveno večja, kot 
je bila kdaj koli prej. Letošnje poslovno leto bo 

tudi boljše kot 2019, naročila pa so večja, kot so 
pričakovali. Trenutno je v podjetju, katerega pro-
izvodi se najdejo v skoraj vsakem avtomobilu, 
260 zaposlenih.

SPECIFIČNA DELOVNA MESTA
Napovedi kupcev za drugo polletje kaže-

jo dobro, je povedal generalni direktor Mirko 
Strašek. Potrebujejo pa nove kadre za razvoj in 
povečano proizvodnjo. V začetku leta si namreč 
niso upali preveč zaposlovati, saj niso pričako-
vali tako velike rasti naročil. Proizvodnja pri njih 
je tako zahtevna, da potrebujejo več mesecev, 
da nove sodelavce usposobijo za delo v proi-
zvodnji.

ELEKTRIFIKACIJA AVTOMOBILOV
Strašek je omenil, da je elektrifikacija avto-

mobilov na svetovni ravni naredila kar nekaj 
zmede. Države jo močno podpirajo, ob tem uki-
njajo proizvodnjo elektrike na fosilna goriva, na 
drugi strani pa niso zagotovile alternativnih vi-
rov. Zato bo pomanjkanje električne energije 
ena od večjih težav, ki jo vidijo, druga je njena 
vedno višja cena. To vpliva tudi na prodajo avto-
mobilov. Kljub sedanjim dobrim rezultatom pre-
vidno gledajo v prihodnost in sprejemajo ukre-
pe, da bodo dobro pripravljeni na prihodnje ne-
predvidljive težave.

10 MILIJONOV EVROV V INVESTICIJE
»Tudi letos veliko investiramo. Nova hala je le 

manjši del letošnjih investicij, ki pa se od zunaj 
najbolj vidi. Največji del investicijske vrednosti 

Nova hala je le manjši del letošnjih investicij. (Foto: Štefka Sem)

namreč predstavljajo stroji in oprema. Letos bo-
mo investirali 10 milijonov, če ne bodo nastopile 
kakšne ovire,« je o številkah spregovoril Strašek. 

Tako visoka vlaganja so nujna, da podjetje ob-
drži visoko svetovno konkurenčnost. Tudi v ra-
zvoj kadrov, proizvodov, procesov in novih teh-
nologij, ki jih morajo redno obnavljati in jo po-
sodabljati, bodo vložili okrog štiri milijone evrov. 

»Nekateri naši konkurenti so pred leti nekaj 
zgradili, potem več let niso investirali in so se-
daj blizu propada. Mi delamo tako, da vsako leto 
veliko investiramo, da gredo stvari tekoče vsa-
ko leto naprej.«

KRIZA JE PRILOŽNOST
»Kriza je priložnost za napredek in če na-

predka takrat ne napraviš, je veliko zamujene-
ga. V krizah so se v naravi razvili novi organiz-
mi in tudi dobra podjetja. Malo težav občasno 
ni odveč. Mi smo se v vsaki krizi nekaj naučili in 
vedno našli rešitve in znamo pravilno odreagi-
rati, zato smo težke čase dobro preživeli. V dru-
gi polovici leta smo lani nadomestili zmanjšano 
proizvodnjo iz prve polovice, ker smo bili na to 
dobro pripravljeni in v dobri kondiciji.«

VAJENCE PRIPELJALI DO UPOKOJITVE
Letos so zaposlili 16 novih sodelavcev, do kon-

ca leta jih bodo zaposlili še deset. Težko prido-
bijo dovolj novih strokovnih kadrov, poleg tega 
veliko časa porabijo za usposabljanje. Potrebna 
je fleksibilnost, saj se morajo v proizvodnji pri-
lagajati hitrim spremembam na trgu, enkrat so 
naročila večja, drugič manjša. Tudi upokojeva-
nja je zadnji dve leti veliko. 

»To so generacije sodelavcev, ki so bile več kot 
štiri desetletja pri nas, začeli so kot vajenci. Žal se 
od njih nismo mogli posloviti tako slovesno kot v 
preteklosti zaradi covid situacije. Veseli nas in po-
nosni smo, da smo »ladjo« KLS pripeljali v mirne 
vode in da so z nami v varen pokoj pripluli številni 
sodelavci. Želimo si, da bi to omogočili tudi mno-
gim bodočim generacijam,« je še dodal Strašek.«

Štefka Sem

10 milijonov evrov
bodo v KLS letos investirali v novo halo, 
stroje in opremo.
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Zdravstvo, Gospodarstvo

AGRA, 59. MEDNARODNI KMETIJSKO-ŽIVILSKI SEJEM

Voda 902 z okusom bezga šampion kakovosti 

Direktor podjetja Voda 902 Matevž Zavolovšek 
je povedal, da je njihova novost gazirana 
izvirska voda. Na ocenjevanju je dobila 
srebrno medaljo.

Pod okriljem 59. mednarodnega kmetijsko-
-živilskega sejma AGRA, ki bo potekal od 21. do 
26. avgusta v Gornji Radgoni, je junija potekalo 
ocenjevanje izdelkov v treh kategorijah, mesni 
in mlečni izdelki ter brezalkoholne pijače. V ka-
tegoriji brezalkoholnih pijač in embaliranih vod 
je bila po izboru strokovne komisije voda 902 z 
okusom bezga med šampioni kakovosti, kar po-
meni, da je že tri leta zapored prejela veliko zla-
to medaljo.

NOVOST GAZIRANA IZVIRSKA VODA 902
Že vrsto let se ocenjevanja udeležuje podje-

tje Voda 902. Poleg naziva šampion kakovosti za 
vodo 902 z okusom bezga so prejeli zlato meda-
ljo za vodo 902 z okusom zelenega jabolka in 
z okusom breskve, srebrno medaljo pa za vodo 
902 z okusom pomaranče in limone, z okusom 
jagode, izvirsko vodo 902 ter izvirsko vodo 902 
z dodanim CO2. 

Po besedah direktorja podjetja Matevža Za-
volovška je slednja njihova novost. Od lanske-
ga leta je torej v njihovi ponudbi tudi gazirana 
izvirska voda, v smeri trajnostnega razvoja in 
okoljsko ozaveščenega delovanja pa v njihovi 
polnilnici poleg plastenk polnijo tudi steklenice 
različnih dimenzij. 

Med prejemniki odličij je bila tudi Mlekarna 
Celeia iz Arje vasi, ki odkupuje mleko od zgor-
njesavinjskih rejcev. Prejela je zlato in srebrno 
medaljo za trajno mleko, jogurte in mlečni na-
maz.

Barbara Rozoničnik

SVET USTANOVITELJIC JAVNEGA ZAVODA ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

V rokah sveta zavoda odločitve o pomembnih vprašanjih 
Na seji sveta ustanoviteljic Javnega zavoda 

Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazarje so 
se zgornjesavinjski županja, župani in podžu-
pan prvič seznanili s predlaganimi odstotki fi-
nanciranja prizidka k zdravstveni postaji Nazar-
je. Ključ, po katerem bi gradnjo sofinancirali, je 
pripravila Občina Nazarje po podatkih o številu 
pacientov iz različnih občin pri družinskih zdrav-
nikih v Nazarjah. Po razpravi o selitvi fizioterapi-
je in ponudbah bo o tem in še nekaterih drugih 
predlogih odločal svet zavoda.

NAČRT IZPRED ŠTIRIH LET
Občina Nazarje je po trenutnem načrtu za 

gradnjo pripravila izračun, ki bi bil osnova za so-
financiranje gradnje, župan Matej Pečovnik pa 
je že takoj naletel na neodobravanje. Župani so 
poudarili, da načrta prizidka nimajo, niso ga po-
trdili in ga ne poznajo podrobno. Prav tako bi bi-
lo treba načrt najprej pregledati in iz njega izlo-
čiti prostore, ki se ne bodo potrebovali. Med te-
mi so prostori nujne medicinske pomoči, ki bo 
ostala v Mozirju, in še nekatere druge dejavno-
sti. Načrt so župani videli pred štirimi leti in ga 
želijo še enkrat podrobno pregledati.

70 ODSTOTKOV SKUPNE RABE
Po podatkih, ki so jih prejeli, je namreč načr-

tovana gradnja v velikosti 1900 kvadratnih me-
trov, kar se jim zdi preveč. Tudi glede odstotkov 
financiranja so imeli preostali župani pomisle-
ke, saj so pričakovali večje razlike. Po izračunih, 
ki so bili narejeni, je namreč 70 odstotkov pro-
storov v skupni rabi, le za 30 odstotkov prosto-

rov, namenjenih družinskim ambulantam, je bi-
lo mogoče odstotke izračunati na osnovi števila 
pacientov iz posamezne občine. 
PRVI IZRAČUNI KLJUČA ZA SOFINANCIRANJE

Župan občine Mozirje Ivan Suhoveršnik je 
odločno zavrnil sprejetje takega ključa, prav 
tako ne vidi potrebe po takšni velikosti novo-
gradnje. Po izračunih naj bi Občina Mozirje fi-
nancirala 23,6 odstotka, Nazarje 18,3, Ljubno 
16,2, Rečica ob Savinji 15,3, Gornji Grad 14,7, Luče 
8,7 in Solčava 3,1 odstotka. Pričakoval je, da bo 

nazarska občina financirala najmanj 40 odstot-
kov, preostalo druge občine. 

Ljubenski župan Franjo Naraločnik je zahte-
val, da se najprej uskladi načrt s potrebami. Me-
nil je, da je treba pregledati vse načrtovane pro-
store, če se potrebujejo.

PONUDBA Z BOLJŠIMI POGOJI
Pečovnik je prisotnim predstavil še drugo po-

nudbo, ki jo je pripravil, in sicer, da nazarska 
občina krije 40 odstotkov vrednosti investicije, 
drugo se razdeli med ostale občine, s čimer so 

Po razpravi o selitvi fizioterapije in drugih ponudbah so se zgornjesavinjski župani odločili, 
da bo o tem in še nekaterih drugih predlogih odločal svet zavoda.
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OBČINA GORNJI GRAD

Določena višina tržne cene najema 
neprofitnih stanovanj

Občina Gornji Grad je z nakupom objekta na 
naslovu Bočna 63 pridobila tri stanovanja. Eno od 
teh stanovanj je zasedeno, dva sta potrebna te-
meljite obnove. Zaradi oddaje teh stanovanj in tu-
di drugih občinskih stanovanj, v katerih najemni-
ki niso več upravičeni do neprofitne najemnine, 
so svetniki potrdili višino tržne najemnine.

PREDLOG TRŽNE NAJEMNINE
Tržna najemnina ni zakonsko določena, am-

pak se oblikuje prosto na trgu in je odvisna od 
ponudbe in povpraševanja na določenem ob-
močju. Država je za potrebe dodelitve subvencij 

mladim družinam za najem tržnih stanovanj do-
ločila najvišje priznane tržne najemnine za kva-
dratni meter stanovanjske površine glede na 
statistične regije. Pravilnik za Savinjsko regijo 
priznava tržno najemnino v višini pet evrov na 
kvadratni meter stanovanjske površine. 

VIŠINA GLEDE NA STANJE STANOVANJA
Po oceni občinske uprave je takšna cena pre-

visoka za tržno najemnino v občini Gornji Grad, 
hkrati bi ta cena veljala za vsa stanovanja, ne 
glede na njihovo stanje. Zato so predlagali, da 
tržna najemnina znaša 40 odstotkov več kot 

neprofitna najemnina, izračunana na podlagi 
Uredbe o metodologiji za oblikovanje najemnin 
v neprofitnih stanovanjih ter merilih in postop-
ku za uveljavljanje subvencioniranih najemnin v 
višini 4,68 odstotka od vrednosti stanovanja. S 
tem bo tržna cena bolj pravično določena za vse 
najemnike, ker je neprofitna najemnina določe-
na na podlagi stanja posameznega stanovanja.

NEPROFITNI NAJEM
Če najemnik ni več upravičen do neprofitne-

ga stanovanja, se najemnina določi v višini tr-
žne najemnine. Postopek spreminjanja višine 

najemnine po dodelitvi neprofitnega stanova-
nja v najem, določa, da najemodajalec odloči 
o upravičenosti oziroma neupravičenosti naje-
mnika do nadaljevanja neprofitnega najemne-
ga razmerja z odločbo o upravnem postopku. Za 
potrebe preverjanja do nadaljnje upravičenosti 
do neprofitnega najema in zaračunavanja tr-
žne najemnine najemnikom neprofitnih stano-
vanj, ki imajo dohodke ali premoženje, ki prese-
ga zgornjo mejo, določeno s pravilnikom, je bilo 
treba določiti višino tržne najemnine.

Štefka Sem

bili prisotni precej bolj zadovoljni in bi v prihod-
nje lahko postal model financiranja. 

Prostori nujne medicinske pomoči v Mozir-
ju so nujno potrebni prenove. Mozirski župan 
je dobil soglasje ostalih, da se gre v prenovo 
teh prostorov pod pogojem, da Občina Mozir-
je financira 40 odstotkov, ostalo se deli. Suho-
veršnik je vrednost del ocenil na 70 tisoč evrov.
FIZIOTERAPIJA OSTAJA ODPRTO VPRAŠANJE

Župan občine Gornji Grad Anton Špeh je še 
enkrat poudaril, da so prostorske težave priso-

tne in se rešitve potrebujejo takoj. Še enkrat je 
ponudil prostore za fizioterapijo, saj bi se lahko 
v te prostore v nazarski zdravstveni postaji ob 
selitvi preselile druge dejavnosti. Ponudil je tudi 
prostore za upravo zdravstvenega doma v nek-
danjih občinskih prostorih. 

Glede fizioterapije je direktorica zdravstve-
nega doma Božena Herzog dejala, da je bila ta 
urejena, ko so imeli dva zaposlena, sedaj jih je 
pet na istem prostoru in da prostori niso tako 
fantastični, kot menijo nekateri. Omenila je tu-

di, da v tem trenutku, tudi če dobijo zdravnika, 
nimajo ordinacije zanj. Prva bo na voljo v Mozir-
ju po prenovi sedanje dežurne ambulante, ki bo 
zaključena letos.

TREBA JE RAZMIŠLJATI 
DOLGOROČNO

Rečiška županja Ana Rebernik je ob splo-
šnem pritoževanju čez načrt prizidka, ki naj bi 
bil preveč razkošen, dodala, da je treba razmi-
šljati racionalno, vseeno pa narediti dovolj ve-
like prostore, ki bodo težave rešili dolgoročno. 
Poleg tega je obvezno postaviti heliport, saj je 
to danes že nuja. 

Župan občine Luče Ciril Rosc je postavil 
vprašanje, po kakšnem ključu se bodo delili 
stroški najemnin, če bodo kakšne prostore na-
jeli. Naraločnik je namreč prinesel ponudbo za 
najem prostorov za fizioterapijo na Ljubnem. 
V razpravo se je vključil tudi podžupan občine 
Solčava Franc Ošep, ki je nadomeščal odsotno 
županjo Katarino Prelesnik.

NAZARSKA OBČINA SPOSOBNA 
GRADITI TAKOJ

Pečovnik je na vprašanje prisotnih potrdil, da 
so finančno sposobni začeti gradnjo takoj, ko se 
dogovorijo glede načrta in sofinanciranja in da 
prevzemajo tveganje, če ne bodo dobili nobenih 
sredstev z razpisov. Višino investicije je ocenil 
na 2,5 milijona evrov, začeli bi lahko spomladi. 

Ostali župani so vztrajali, da je treba iskati 
vire sofinanciranja, in se poenotili, da bodo po 
uskladitvi načrta dokončno določili ključ finan-
ciranja prizidka. Glede predlogov za selitev fizi-
oterapije, ki sta jih predložila župana občin Gor-
nji Grad in Ljubno ter eventualnih najemnin pa 
odločitve prepuščajo svetu zavoda, ki je najviš-
ji organ.
SPOSOBNI GRADITI, ODKAR SO SE POJAVILE 

DRUGE LOKACIJE
Herzogova je ob teh odločitvah dodala, da v 

primeru, da se začne graditi takoj, o selitvi fizi-
oterapije ne bi več razmišljali, saj bi šlo za prek-
ratko obdobje in bi bili stroški selitve preveliki. 
Naraločnik je še enkrat opomnil, da so preostale 
občine, ki imajo zdravstvene postaje, doslej sa-
me investirale v njih, vse v želji, da storitve prib-
ližajo občanom. Njihova občina bo tudi letos vla-
gala v zdravstveno postajo, saj bodo uredili am-
bulanto za pediatra, ki bo prišel na Ljubno. 

Špeh je v luči gradnje, na katero so, kot je de-
jal, čakali deset let, še dodal, da bi se tega lah-
ko lotili že prej, ne pa, da so čakali na to, da so 
se pojavile druge lokacije in stroški povezani z 
njimi.

Tekst in foto: Štefka Sem

2,5 milijona evrov
naj bi stal prizidek k Zgornjesavinjskemu 
zdravstvenemu domu v Nazarjah.

Z nakupom objekta v Bočni je gornjegrajska občina pridobila tri stanovanja. 
(Foto: arhiv Občine Gornji Grad)
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SPOMINSKA SLOVESNOST NA MENINI PLANINI

Ponosno obeležili pomembna dogodka iz druge svetovne vojne
Na Menini se je 3. julija na proslavi ob 80-le-

tnici ustanovitve Osvobodilne fronte (OF), 76-le-
tnici partizanskega preboja in 30-letnici sloven-
ske samostojnosti zbralo veliko udeležencev iz 
vse Slovenije. Ob pestrem kulturnem programu 
je zbrane nagovoril tudi zgodovinar, član pred-
sedstva Zveze združenj borcev za vrednote NOB 
Slovenije, dr. Martin Premk.

Menina je bila v času druge svetovne vojne 
priča mnogih bitk med partizani in okupatorsko 
vojsko. Zadnja med njimi se je zgodila marca le-
ta 1945. Takrat sta Šlandrova in Zidanškova bri-
gada, okoli 500 borcev, na Menini prebili obroč 
14. SS divizije Galicija. Spomin na ta dogodek in 
partizanskega komandanta, ki je vodil preboj, 
junija letos umrlega Franca Severja – Franto, 
še živi, na proslavi pa je bila tudi ena izmed treh 
še živečih bork in borcev tega preboja Valerija 
Skrinjar - Valči.

BOGAT KULTURNI PROGRAM PREŽET Z 
DOMOLJUBJEM

Zbrane je uvodoma pozdravila voditeljica 
programa Olga Kladnik Fajmut. K spomeniku 
padlim borcem je povabila predstavnike ude-
ležencev, ki so pred obeležje položili cvetje in 
vence. Ob spremljavi zvokov Godbe Zgornje Sa-
vinjske doline so na prizorišče prikorakali pra-
porščaki vojaških in veteranskih organizacij ter 
zveze združenj borcev. 

Župan občine Gornji Grad Anton Špeh je iz-
postavil dejstvo, da so v svoji zgodovini Sloven-
ke in Slovenci doživeli mnogo gorja. »Želim si, 
da bi prišel čas, da se nehamo spraševati, kdo 
je bil na kateri strani. Najbolj hudo mi je, da se 
o tem prepira moja generacija. Naša mlada dr-
žava se sooča z mnogimi resnimi težavami in na 
nas je, da se jih lotimo. Povrnimo narodu, še po-

V kulturnem programu, ki ga je vodila Olga Kladnik Fajmut (desno), so sodelovali 
zgornjesavinjski godbeniki, pevke KD Bočna in Marjetka Popovski s kitaro.

Proslavo na Menini je s prapori počastilo skoraj petdeset praporščakov.

sebej naši mladini, domoljubje, enotnost, prija-
teljstvo, samozaupanje, pokončnost, medgene-
racijsko sožitje in moč za ukrepanje. Stopimo 
skupaj in začnimo gledati naprej,« je med dru-
gim dejal Špeh.

Zbranim so nato zapeli pevka partizanskih 
pesmi iz Izole Marjetka Popovski in članice 
Ženskega pevskega zbora KD Bočna. 

SLAVNOSTNI GOVORNIK O ZGODOVINI IN 
SEDANJOSTI

Slavnostni govornik dr. Martin Premk je spre-
govoril o začetkih narodnoosvobodilnega boja na 
Slovenskem, o ustanovitvi OF in njeni vlogi pri vo-
denju tega boja. Razložil je dogodke, ki so se zgo-
dili na Menini in kako pomembno vlogo je odigra-
la v času vojne. Spomnil je na prepoved sodelo-
vanja partizanskih praporščakov na državni slo-
vesnosti ob 30-letnici osamosvojitve, kar ni bilo v 

duhu sprave, o kateri se toliko govori. »Vse, kar ra-
bimo, je, da se javno prizna, da država prizna res-
nico o drugi svetovni vojni, da se o drugi svetov-
ni vojni govori pošteno in s spoštovanjem. In če si 
že želijo neko pomiritev, bo to doseženo le takrat, 
ko bodo tisti, ki so se med drugo svetovno vojno 
osramotili z izdajstvom, to priznali, se opravičili in 
to obžalovali, ne pa obsojali pripadnike zmago-
vite zavezniške vojske za svoje zločine,« je med 
drugim dejal Premk. 

Srečanje na Menini je potekalo v tovariškem 
duhu, ob veselju, ponosu in zavedanju o pot-
rebnosti ohranjanja spomina na dogodke dru-
ge svetovne vojne.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM

Cepljenje tudi po 
občinah

Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazarje bo 
omogočil prebivalcem cepljenje po občinah s 
cepivom Pfeizer. Tisti, ki se želijo cepiti s cepi-
vom AstraZeneca ali Janssen, naj se predhodno 
obrnejo na cepilni center zdravstvenega doma.

Cepljenja bodo potekala v ponedeljek, 12. ju-
lija, na Rečici ob Savinji od 9. do 11. ure v osnov-
ni šoli, v Gornjem Gradu od 12. do 14. ure v avli 
kulturnega doma, na Ljubnem ob Savinji od 15. 
do 17. ure v sejni sobi občine. V torek, 13. julija, 
bo cepljenje v Lučah od 8. do 10. ure v športni 
dvorani in v Solčavi od 11. do 13. ure v Zadruž-
nem domu.

Štefka Sem
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PRAZNIK OBČINE GORNJI GRAD

Zlata grba Mariji Bezovšek in kulturnemu društvu
ZLATI GRB OBČINE GORNJI GRAD

sta prejela Marija Bezovšek in Kulturno dru-
štvo Gornji Grad.

GRB OBČINE GORNJI GRAD 
so prejeli inovator Srečko Pisnik, Jožef Rajter 

za požrtvovalno delo v PGD Gornji Grad in Franc 
Tevž za delo v krajevni skupnosti Bočna. 

PRIZNANJE OBČINE GORNJI GRAD
so prejeli: Peter Bastl, Marjan Golob, Franc 

Grudnik, Žiga Jeraj, Jože Kolenc, Mitja Matjaž, 
Ciril Mlinar, Irena Poličnik, Andrej Rak, Henrik 
Strnad, Ivan Šelih, Peter Štiglic, Helena Tanjšek, 
Marta Tesovnik in Anton Zavolovšek. 

ŽUPANOVO PRIZNANJE 
so prejeli Laura Firšt, dr. Žiga Štancar in Ale-

ksandra Ugovšek. 

KOCBEKOVO PRIZNANJE
za najboljši učni uspeh v vseh letih osnovne 

šole sta prejeli Alina Živa Cajner in Daša Urlep. 

Prejemniki grbov in priznanj gornjegrajske občine z županom Antonom Špehom 
(sedi v sredini)

Na praznik občine Gornji Grad, v sredo, 30. ju-
nija, so v kulturnem domu v Bočni podelili ob-
činska priznanja občanom, ki so s svojim delom 
pustili pečat v občini in širše. Župan Anton Špeh 
je v družbi podžupanje Terezije Mavrič podelil 
priznanja in nagovoril prisotne. Zlati grb obči-
ne sta prejela Marija Bezovšek in Kulturno dru-
štvo Gornji Grad. V nagovoru je župan omenil, 
da občino krasijo pridni in zagnani ljudje, ki svo-
jo energijo nesebično delijo v dobro sokrajanov. 
NAGRAJENCI OBLIKOVALI VSAKDANJI UTRIP

»Praznik je priložnost, da pobrskamo po času, 
da drsimo po spominu. Je priložnost, da v mislih 
pogladimo dogodke in dejanja, ki puščajo drago-
ceno sled,« je v nagovoru povedal Anton Špeh in 
nadaljeval: »Danes praznuje občina Gornji Grad. 
Naj bo to praznik naših čudovitih naravnih da-
nosti, predvsem pa zadovoljnih ljudi. Ljudi, ki ne 
obupajo, ki so pogumni, ustvarjalni, predvsem pa 
vseh, ki s srcem čutijo svoj domači kraj.« 

Povzel je najpomembnejše investicije v te-
ku in tiste, ki jih je občini kljub covidu-19 uspe-

lo zaključiti v zadnjem obdobju. Čestital je pre-
jemnikom občinskih priznanj, ki so s svojim de-
lom prispevali k razvoju občine in pomembno 
sooblikovali vsakdanji utrip.

ZLATI GRB PODELJEN DVEMA
Zlati grb je prejela Marija Bezovšek za njeno 

delo na področju kmečkega turizma in kulina-
rike. Poleg tega je usposabljala kmečke ženske 
na najrazličnejših področjih. Njena bogata za-
puščina se odraža na mnogih kmetijah, ki so 
se usmerile v turizem, ki prinaša boljši ekonom-
ski položaj kmečkim družinam. Poleg službe je 
z možem Francem skrbela za kmetijo in ustva-
rila trdno družino.

Zlati grb je prejelo tudi Kulturno društvo Gor-
nji Grad ob 140-letnici delovanja. Društvo je bi-
lo ustanovljeno leta 1880 in prebrodilo vse težke 
čase do današnjih dni. V društvu je že od nekdaj 
bogata gledališka dejavnost, prvo igro so odigra-
li že leta 1897. Prav tako je galerijska dejavnost, ki 
je domovala v Šteklu, ponesla ime galerije po vsej 
Sloveniji, saj so gostili številne priznane ustvar-

jalce. Pred desetimi leti so prvič izvedli sedaj že 
tradicionalni Etno večer Glej luštno je pri nas. Po-
leg tega so na svojem odru izpeljali številne pev-
ske in bralne večere, recitale in druge prireditve.

Prireditev, ki jo je povezovala Anita Ugovšek, 
je organiziralo Kulturno društvo Bočna, nastopi-
la sta moški in ženski pevski zbor iz Bočne. Pri-
znanja so bila podeljena za leto 2020, saj pode-
litve lani zaradi covida-19 niso pripravili. Župan 
je posebej podelil priznanja številnim občanom, 
ki so v času epidemije šivali maske in pomagali 
pri oskrbi sokrajanov.

Tekst in foto: Štefka Sem

OBČINA GORNJI GRAD

Prejemnici Kocbekovega priznanja

Daša Urlep (desno) in Alina Živa 
Cajner sta Kocbekovo priznanje 
prejeli iz rok župana 
Antona Špeha.

V občini Gornji Grad najuspe-
šnejše učencem, ki vsa leta osnov-
ne šole dosegajo najvišji uspeh, 
priznanje podelijo ob občinskem 
prazniku. 

Letos sta Kocbekovo priznanje, 
zlato petico, dobili učenki Alina Ži-
va Cajner in Daša Urlep. 

Priznanje jima je podelil žu-
pan Anton Špeh in jima čestital 
k šolskemu uspehu. Dodal je, da 

jima želi uspešno šolanje nap-
rej in da bi dosegli svoje poklic-
ne sanje. 

Tekst in foto: Štefka Sem
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KOMUNALA MOZIRJE

Potrebujejo novo vozilo za odvoz 
grezničnih muljev

Direktor Komunale Andrej Kladnik je razložil 
potrebo po novem tovornem vozilu. 

Direktor Javnega podjetja Komunala Mozirje 
Andrej Kladnik je na mozirski občinski svet na-
slovil prošnjo za soglasje za finančni najem. Ko-
munala namreč načrtuje nabavo tovornega vo-
zila – nakladalca z nadgradnjo. Svetniki so oce-
nili, da je prav, da se Komunala opremlja, ker je 
takšno tovorno vozilo potrebno za servisiranje 
občanov v Zgornji Savinjski dolini in so po neka-
terih dodatnih vprašanjih podali soglasje.

VOZILO BO POTREBOVALO NADGRADNJO
Vozilo bo služilo kot zamenjava obstoječe-

ga tovornega vozila, uporabljalo se bo za kon-
tejnerske prevoze, predvsem za greznične mu-
lje. Ocenjena predračunska vrednost vozila 
je dobrih 150 tisoč evrov. Dobava vozila zara-
di potrebne nadgradnje najverjetneje še ne bo 
v tem letu. 

Staro vozilo imajo še namen uporabljati pri 
storitvah praznjenja greznic in malih komunal-
nih čistilnih naprav, je povedal Kladnik. Ponud-
be so zbrali tudi za dodatno nadgradnjo vozila 

OBČINA SOLČAVA

V pripravi sprememba prometnega režima
Solčavski občinski svet se je na 16. redni seji 

seznanil z osnutkom predloga odloka o prome-
tnem režimu v občini, dopolnjenega s strani od-
vetnice dr. Sare Ahlin Doljak. Odlok zajema ure-
ditev mirujočega prometa za celotno Solčavsko, 
določanje cene parkirnin, izdajanje parkirnih 
kartic, način uporabe občinskih cest, lokalne 
ceste Sestre Logar–Rinka ter inšpekcijski in re-
darski nadzor.
PREPOVED VOŽNJE PO NEKATEGORIZIRANIH 

CESTAH IN POTEH
Po odloku bo na območju občine Solčava pre-

povedana vožnja z vozili na motorni pogon po ne-
kategoriziranih cestah in poteh, kamor spada-
jo planinske, pohodniške in gozdne poti. Izjema 
je opravljanje kmetijske in gozdarske dejavnosti, 
za kršitelje je predvidena globa. Parkiranje bo do-
voljeno samo na urejenih in označenih parkirnih 
površinah. Višino nadomestila za uporabo občin-
ske ceste, javnih poti in višino parkirnine bo s skle-
pom določil občinski svet. Za pobiranje nadome-
stila za uporabo lokalne ceste Sestre Logar–Rinka 
in upravljanje z javnimi parkirnimi površinami bo 
še naprej zadolžen občinski režijski obrat.

KARTICA LOGARSKA DOLINA – SOLČAVSKO
Turistični ponudniki na območju Solčavske-

ga bodo prejeli kartice Logarska dolina – 

Solčavsko. Do kartice bodo za čas bivanja upra-
vičeni gostje ob plačilu turistične takse in biva-
nju vsaj dveh noči. Kartica bo omogočala ce-
novno ugodnejšo uporabo javnih parkirnih po-
vršin in lokalne ceste.

PARKIRNE KARTICE IN OBČASNI 
PREVOZ

Predvidena je uvedba parkirnih kartic za raz-
lične kategorije in namen. V času poletne in 
zimske turistične sezone bodo po potrebi orga-
nizirali občasni prevoz potnikov z namenom, da 
se razbremeni motorni promet in zmanjša števi-
lo parkiranih vozil v Krajinskem parku Logarska 
dolina, ostalih zavarovanih območjih in na izho-
diščnih točkah za visokogorje.
ODLOK O SPREMEMBI PROMETNEGA REŽIMA 

V JAVNO OBRAVNAVO
Nadzor nad izvajanjem določil bo izvajala 

Medobčinska inšpekcija, redarstvo in varstvo 
okolja Velenje. Občinski svet je sprejel sklep, 
da gre odlok v javno razpravo za 30 dni. V tem 
času bodo občani lahko podali predloge, pri-
pombe in pobude na vsebino odloka. Občina 
je odlok objavila na svoji spletni strani, o za-
četku javne razprave so bili občani predhod-
no obveščeni. 

Barbara Rozoničnik

za odvoz grezničnega blata in vode, ocenjena 
vrednost te nadgradnje je 70 tisoč evrov. 

Tekst in foto: Štefka Sem

OBČINA REČICA OB SAVINJI

Praznik s 
Prangerijado in naj 

»piskrom«
Na Rečici ob Savinji se pripravljajo na jutrišnji 

sobotni praznični dan, ko bodo dopoldne gosti-
li slovenske prangerske kraje na 23. Prangeri-
jadi, popoldne pa bodo svoje delo predstavila 
društva in inštitucije, ki delujejo v občini. 

Dopoldanski del dogajanja bodo odprli s po-
vorko, nato bodo poskrbeli za predstavitev po-
sameznih krajev, ki se ponašajo s prangerjem. 
Zvrstili se bodo različni skeči in prikazi srednje-
veških utrinkov. V imenu gostiteljev bodo zaba-
ven prikaz nekdanjega življenja poskrbeli v Kul-
turnem društvu Rečica ob Savinji. 

POPOLDAN V ZNAMENJU DRUŠTEV
Izjemno zanimiv bo tudi popoldan, ko se bodo 

lahko obiskovalci zabavali na različnih delavni-
cah in osvajali nove spretnosti. Svoje delo bodo 
predstavili gozdarji, kinologi, gasilci, knjižnica, 
vezilje, planinci, turistično društvo in predstav-

niki drugih društev. Posebej se bodo predstavi-
li harmonikarji Primoža Zvira. Podelili bodo pri-
znanja najboljšim izdelovalcem zgornjesavin-
skega želodca. Seveda ne bo manjkala kakšna 
pokušina. Na stojnici krajevnega odbora Rde-
čega križa bodo izvajali meritve holesterola in 
sladkorja v krvi. 

Cel dan bodo dogajanje spremljali različni 
sejmarji oziroma prodajalci domačih dobrot. Za 
otroke bo postavljen viteški tabor. 

TEKMOVANJE ZA NAJ »PISKR« 
Dogajanje bodo obogatili s tekmovanjem v 

kuhanju najboljšega »rečiškega piskra«. Kuhal-
nice bodo prekrižali trije nekdanji MasterChefo-
vi kuharji Simone Michielen, Jernej Goličnik in 
Miha Robnik. Kuharji, ki so tako ali drugače po-
vezani z Rečico, bodo pred gledalci skuhali vsak 
svojo enolončnico. Obiskovalci bodo z nakupom 
spominske skodelice pridobili žeton, s katerim 
bodo izbirali najboljši »piskr« oziroma najbolj-
šega kuharja. Na koncu bodo seveda razglasi-
li rezultate, dogajanje bo s svojimi komentarji 
spremljal Franci Podbrežnik. 

Dopoldansko dogajanje se bo v atriju, pod 
Osnovno šolo Rečica ob Savinji začelo ob 10. uri, 
popoldansko pa ob 15. uri. Na praznik Rečice va-
bijo društva, občina in turistično društvo. 

US

Dopoldansko dogajanje se bo v atriju, 
pod Osnovno šolo Rečica ob Savinji 
začelo ob 10. uri, popoldansko pa 
ob 15. uri.



Savinjske novice št. 27, 9. julij 2021 11

Šolstvo, Organizacije, Kultura

OTVORITEV NOVE KNJIŽNICE V OSNOVNI ŠOLI MOZIRJE

Odhajajoča ravnateljica napovedala naslednico

30. KRESOVANJE V BORSEKI

Obogatili praznik občine in jubilej države

LIKOVNA RAZSTAVA MILANA JENKA V MUZEJU VRBOVEC

Na ogled postavljeni tudi motivi iz naše doline

Ravnateljica Vrtca Mozirje Mateja Glušič (desno) je ravnateljici OŠ 
Mozirje v odhajanju Andreji Hramec ob odprtju šolske knjižnice 

izročila simbolično darilo.

Kresovanje v Borseki je privabilo veliko udeležencev dogodka. 
(Foto: arhiv PD Rečica ob Savinji)

Obiskovalci muzeja so si z zanimanjem ogledali slike Milana Jenka.

V Muzeju Vrbovec je bila na 
ogled postavljena likovna razsta-
va velenjskega slikarja Milana 
Jenka. 

Njegova dela so ustvarjena s 
peresom in v akvarelu. Najljubši 
so mu zgodovinski objekti in slo-
venska pokrajina. Razstavil je de-
la z motivi krajev iz Zgornje Savinj-
ske in Šaleške doline, kot tudi dru-
gih slovenskih pokrajin. Razstavo 
so dopolnila tihožitja.

Slikar, ki danes živi in ustvarja v 
Črnovi pri Velenju, je imel prvo sa-
mostojno razstavo leta 1989 v Gale-
riji Slovenijales, od takrat se je sa-
mostojno ali v skupinskih likov-
nih razstavah predstavljal v števil-
nih slovenskih krajih in v Avstriji. 
Veliko del je ustvaril tudi za proto-
kol Republike Slovenije, tako je nje-
gove slike prejelo v dar mnogo po-
membnih ljudi iz tujine.

Tekst in foto: TG

Na predvečer dneva državnos-
ti so člani Planinskega društva 
Rečica ob Savinji v Borseki zaku-
rili kres. Dogodek, ki je bil že 30. 
po vrsti, je obogatil praznik doma-
če občine in jubilej samostojne dr-
žave. Druženje ob ognju so z naro-
dnozabavnimi melodijami obogati-
li člani Harmonikarskega orkestra 
Primoža Zvira. 
ŽUPANJA O POMENU PRAZNIKA

Pozdravne besede je številnim 
obiskovalcem namenil predsednik 
društva Janez Janže in se zahva-
lil markacistom in drugim članom 

Slovenija mlada trideset let, obči-
na pa še nekoliko let manj. Zave-
dati pa se je potrebno, da eno kot 
drugo institucijo tvorijo ljudje in da 
je edino v slogi moč.

PRIREDITEV V OKVIRU AKCIJE 
SLOVENIJA PLANINARI

Po uradnem delu so prisotni na-
daljevali z druženjem. Mnogi med 
njimi so v Borseko prišli peš, saj 
je prireditev potekala v okviru ak-
cije Slovenija planinari. Za požar-
no varnost so skrbeli grušoveljski 
gasilci. 

RŠ

Pred športno dvorano v Mozirju 
so s prireditvijo na prostem zaklju-
čili šolsko leto in ob tej priložnos-
ti otvorili novo šolsko knjižnico. Po-
vabljene je nagovorila dolgoletna 
ravnateljica mozirske šole Andre-
ja Hramec, ki se je sodelavcem 
zahvalila za sodelovanje v teh le-
tih, se poslovila od njih in s pričet-
kom novega šolskega leta napove-
dala prihod nove ravnateljice Pe-
tre Klepec. 

Župan Občine Mozirje Ivan Su-
hoveršnik se je v svojem govo-
ru malce pošalil z učenci in jih po-
dučil, da sta v šolskem letu najbolj 
pomembna dva dneva – prvi šolski 
dan in seveda zadnji, ki je še bolj 
radosten. Z darilom in lepimi bese-

na. S pesmijo Super mravlja so ob-
činstvo navdušili četrtošolci, ki se 
jim je pridružil raper Rok Terkaj – 
Trkaj. 

Odrasli so nato odšli na ogled 
prenovljene knjižnice, učenci pa 
so s Trkajem ostali na prireditve-
nem prostoru, kjer se je nadaljeva-
la zabava. 

Znani raper jim je predstavil 
svoje uglasbitve pesmi za otroke iz 
knjige Repki (le-to je izdal v sode-
lovanju z Igorjem Saksido) in jim 
povedal, da si lahko Repke izposo-
dijo tudi v novi šolski knjižnici. 

Nenavadno šolsko leto se je ta-
ko zaključilo v zabavnem in sproš-
čenem vzdušju.

Tekst in foto: Nastasja Kotnik

dami se je nato zahvalil ravnatelji-
ci v odhajanju.

TRKAJ Z REPKI NAVDUŠIL 
MOZIRSKE UČENCE

Spremljevalni program priredi-

tve so pripravili osnovnošolci, po-
vezovala ga je šolska knjižničarka 
Janja Irman Kolar. S pevsko toč-
ko so nastopili učenci 1. in 2. razre-
da, zaplesala je tudi plesna skupi-

društva, ki so dan prej poskrbeli za 
postavitev kresa. O pomenu pra-

znika je spregovorila županja Ana 
Nuša Rebernik. Povedala je, da je 
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KULTURNO DRUŠTVO LIKOVNIH USTVARJALCEV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE GAL

Pripravili tematsko razstavo Fotografija in kiparstvo
Kulturno društvo likovnih ustvarjalcev Zgor-

nje Savinjske doline Gal je v sodelovanju z Zve-
zo likovnih društev Slovenije (ZLDS) pripravilo 
tematsko razstavo Fotografija in kiparstvo. Do-
godek, ki so ga organizirali v društvenih prosto-
rih na Rečici ob Savinji v petek, 18. junija, sodi v 
zadnji sklop razstav Zlata paleta 2021. 

VRH SLOVENSKE UMETNIŠKE 
FOTOGRAFIJE

Obiskovalce je v uvodu pozdravil predsednik 
društva organizatorja Vinko Jeraj, o razstavlje-
nih delih pa je spregovoril predsednik komisi-
je, akademski kipar mag. Zoran Božič. Dejal je, 

da je samo razumevanje umetniške fotografije 
v likovni ljubiteljski sceni pri nas v zadnjih le-
tih doseglo zavidljivo raven. Razstavljena dela 
ne samo tehnološko, ampak predvsem vsebin-
sko spadajo v sam vrh slovenske umetniške fo-
tografije. 
ZAVIDLJIVA RAVEN RAZUMEVANJA KIPARSKE 

PROBLEMATIKE
Pohvalil je tudi kiparska dela. Ta po njegovem 

mnenju govorijo o stalni potrebi po posebnem 
izrazu in, v povezavi s tem, permanentnim izo-

PRAZNOVANJE PRAZNIKA KRAJEVNE SKUPNOSTI NAZARJE

Pohodniki in kolesarji so se srečali na Čreti

Pohodniki in kolesarji so na Čreti sodelovali na slovesnosti ob spomeniku padlih 
borcev v NOB. (Foto: arhiv PD Nazarje)

V juniju je nazarska krajevna skupnost pra-
znovala svoj praznik in ponudila več različnih 
možnosti za druženje. Osmega spominskega 

pohoda in kolesarjenja k spomenikom na Čre-
to sta v soboto, 19. junija, s krajevno skupnostjo 
organizirala Planinsko društvo Nazarje in na-

zarska krajevna organizacija Združenja borcev 
za vrednote NOB Zgornje Savinjske doline (ZBV 
NOB ZSD).

CILJ SPOMENIK PADLIM BORCEM
Pohodniki so se proti Čreti odpravili od 

društvene koče planincev Farbance, za kolesar-
je je bilo zbirno mesto pred gasilskim domom v 
Nazarjah. Na cilju ob spomeniku padlih borcev 
Bračičeve brigade pri cerkvi Matere Božje na 
Čreti so se udeležili krajše slovesnosti. 
OBUDILI ZGODOVINO SLOVENSKEGA UPORA

Številčno občinstvo sta pozdravila predse-
dnica krajevne borčevske organizacije Maj-
da Krajner in župan Matej Pečovnik. Zgodo-
vino slovenskega upora so obujali skozi bese-
de predsednika ZBV NOB ZSD Jožeta Rakuna. 
Za kulturni program so poskrbeli člani Mešane-
ga pevskega zbora KD Nazarje ter z recitacijami 
Ana Škotnik in Andreja Zupan. Dan so udele-
ženci prireditve zaključili na Farbanci.

Tatiana Golob

braževanjem. Avtorji dosegajo zavidljivo raven 
razumevanja kiparske problematike. Prav ta-
ko ni skoparil s pohvalami na račun organiza-
cije dogodka. Povedal je, da je ta izveden na ze-
lo visoki ravni.
37 PRIZNANJ IN 16 CERTIFIKATOV KAKOVOSTI

Predsednica zveze Blanka Božič je dejala, da 
je bilo na razpis poslanih 66 fotografskih in 24 
kiparskih del iz slovenskih likovnih društev. Ko-
misija je izbrala 35 fotografij in 18 malih plastik 
ter skupaj podelila 37 priznanj in 16 certifikatov 
kakovosti. Med izbranimi deli so tudi dela zgor-

njesavijskih likovnikov. Za fotografijo je prizna-
nje prejela Simona Zadravec in dve Božičeva, 
ki je dobila tudi certifikat kakovosti za kiparsko 
delo. Med prejemniki priznaj za kiparstvo je tu-
di Darinka Marolt.

KULTURNI PROGRAM
Razstavo, ki so jo s kulturnim programom 

obogatili člani harmonikarskega orkestra pod 
taktirko Primoža Zvira, je odprla županja ob-
čine Rečica Ana Nuša Rebernik. Razstavljena 
dela si je moč ogledati vse do konca julija. 

Tekst in foto: RŠ 

37 priznanj 
in 16 certifikatov kakovosti je podelila 
komisija Zveze likovnih društev Slovenije.

O razstavi je spregovoril mag. Zoran Poznič (drugi z desne), odprla jo je županja Ana Nuša 
Rebernik (desno), statistične podatke o njej pa je predstavila predsednica ZLDS Blanka 

Božič (tretja z desne).
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PETER WEISS

(8) Trg Rečica (nadaljevanje)
Krčme: Ivan Tostoveršnik
 Valentin Pinasa
 Jože Marovt
 Anton Turnšek
Krojač:
 Ivan Jamnik
Čevljarja:
 Feliks Beršnak
 Martin Rosenstein
Kovača:
 Valentin Valte
 Jože Natek
Mizarja:
 Franc Plešer
 Jožef Žvižovec
Ključarja:
 Jožef Rosenstein
 Lovro Muhovic
Opekarni:
 Franc Štiglic
 Jože Rosenstein

Kraj Nizka
Gostilna: Matija Jeraj
Trgovini:
 Franc Repenšek
 Franc Matek
Žagi oziroma lesni trgovini:
 Matija Jeraj
 Jožefa Jeraj
Mlin:
 Jožefa Jeraj

Kraj Spodnja Rečica
Gostilna:
 Franc Kolenc

Trgovci in obrtniki v Zgornji 
Savinjski dolini leta 1905 (6)

Knjiga Trgovski in obrtniški ka-
žipot za slovensko Štajarsko iz leta 
1905 je pred nami. Vsebuje seznam 
trgovcev, obrtnikov, javnih usta-
nov in nosilcev drugih dejavnosti 

v Zgornji Savinjski dolini. Predsta-
vljeni so že bili trg Gornji Grad in 
krajevni občini Bočna in Kokarje, 
trg Ljubno in krajevna občina Luče 
ter trg Mozirje, krajevna občina No-
va Štifta ter začetek trga Rečica.

Tu so popisane trgovske in 
obrtne dejavnosti v Zgornji Savinj-
ski dolini na začetku 20. stoletja. 
Najdemo marsikaj dragocenega, 
ni pa popolno, saj nekatere dejav-
nosti v tem času še niso navedene, 
čeprav so potekale, vendar lahko 
bolj kot amaterske, da ni bilo treba 
plačevati dajatev, stare, uveljavlje-
ne pa so tudi lahko že ugašale: za-
drečki lončarji in mozirski suknarji 

Usnjarija:
 Franc Kolenc
Mlina:
 Janez Matek
 Franc Kolenc
Žage oziroma lesne trgovine:
 Jožef Irmančnik
 Janez Matek
 Franc Štiglic
 Franc Zajc
 Franc Kolenc

Kraj Prihova
Gostilni: Franc Senica
 Franc Praznik
Kovač:
 Martin Jurak
Kolarja:
 Janez Pikl
 Franc Pikl
Žagi oziroma lesni trgovini:
 Franc Senica
 Karl Tratnik
Tovarna – žaga:
 Knezoškofijsko 
 oskrbništvo Gornji Grad

Kraj Žlabor
Gostilni:
 Anton Turnšek
 Anton Remic
Trgovina:
 Anton Turnšek
Žage oziroma lesne trgovine:
 Anton Turnšek
 Anton Bršnak
 Jakob Breznik

Mlin: Jakob Breznik

Kraj Varpolje
Trgovina
 Franc Matek
Gostilna:
 Anton Jurjovec
Žagi in lesni trgovini:
 Martin Matek
 Franc Rakun

Kraj Okonina
Gostilna:
 Jakob Černovšek
Trgovina:
 Janez Atelšek
Žage oziroma lesne trgovine:
 Jakob Černovšek
 Ignac Zavolovšek
 Jožef Novak
 Ignac Žmavc

Kraj Grušovlje
Gostilna:
 Jožef Žlebnik
Lesni trgovini:
 Ivan Komar

 Franc Jurjovec
Žaga:
 Jožef Žlebnik
Žagi in lesni trgovini:
 Anton Rakun
 Jožef Rakun

Kraj Marija Nazaret 
[= Nazarje]

Samostan:
 očetje frančiškani
Župnijski urad:
 oče Viktor Jerančič
Ljudska šola:
 pater Anzelmo Murn, 
 vodja
Društvo:
 Kulturno-splošno-
 izobraževalno društvo
Trgovec:
 Anton Turnšek
Gostilna:
 Anton Turnšek
Žaga:
 Anton Turnšek
Žaga in mlin:
 Jakob Breznik

so takrat menda še opravljali svojo 
dejavnost, vendar jih na seznamu 
ne najdemo. 

Trgovska dejavnost je zajema-
la recimo tudi trgovca z deželnimi 
pridelki in trgovca z manufakturnim 
blagom ter kramarja, obrtna in sto-
ritvena dejavnost pa ob danes zna-
nih sedlarja, kovača, kolarja, usnjar-
ja, mlinarja, žganjarja, ključavničar-
ja, babico, klobučarja, sodarja, sli-
karja (najbrž soboslikarja, »malar-
ja«), (turističnega) vodnika, brivca 
(ki je najbrž bil tudi frizer), tkalca in 
knjigoveza ter opekarno. 

Kraji v naši dolini so se v mar-
sikaterem smislu prebujali, doga-

janje po svetu je na mnoge nači-
ne pljuskalo k nam: domačini so 
se izseljevali in potem vsaj pošilja-
li sporočila o bolj razgibanem živ-
ljenju drugod, marsikaj so vide-
li in doživeli tudi splavarji na vod-
nih poteh večinoma do Beogra-
da (splavarstvo je bilo zajeto v le-
sni trgovini), in trgovska dejavnost 
je dohitevala ali prehitevala kupno 
moč prebivalstva v tem predindu-
strijskem okolju. Sicer pa je bil to 
čas zatišja pred prvo svetovno voj-
no (le spomnimo se: 1914–1918), ki 
je obrnila na glavo usode mnogih 
posameznikov in družin tudi v na-
ših krajih, čeprav tu ni bilo vojne.

Razglednica Nazarij okoli leta 1919: danes Bohačeva hiša
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TRETJI FESTIVAL ZELIŠČ ZGORNJE SAVINJSKE IN ŠALEŠKE DOLINE

Zgodbe o nekem drugem svetu in času zazibajo v spokojnost
Festival zelišč Zgornje Savinjske in Šaleške 

doline je tretjič odprl vrata v svet zelišč in turi-
stičnih aktivnosti povezanih z naravo v našem 
bližnjem okolju. Od 11. do 19. junija se je na raz-
ličnih lokacijah odvijal bogat program delavnic. 
Posebej raznolika in pestra je bila zaključna so-
bota v Gornjem Gradu. Pripravili so vrsto dogod-
kov, ki so se jih udeležile skupinice zainteresira-
nih gostov iz omenjenih dolin in izven ter mimo-
idoči popotniki. Vrhunec zaključka je bil večerni 
koncert baročne glasbe v katedrali.

V OBJEMU MOGOČNE KATEDRALE
V soboto, 19. junija, se je dan začel s prodajo 

zeliščnih sadik v zeliščarni Stara pošta na trgu. 
Gornjegrajski župnik Ivan Šumljak je v nadalje-
vanju obiskovalcem, ki jih je zanimala kulturna, 

sakralna in zgodovinska dediščina kraja, razka-
zal gornjegrajsko katedralo, največjo in arhitek-
turno najpomembnejšo baročno stavbo v Slove-
niji. Zaupal jim je, da ga vsakokrat, ko vstopi v to 
znamenito stavbo, ki je nadomestila benediktin-
ski samostan iz 12. stoletja, navda s spoštova-
njem do obsežnega in zahtevnega dela, ki je bi-
lo v tistem času narejeno.

ZAZIBANI V ČAROBNEM ZELIŠČNEM VRTU
Skozi zeliščni vrt, ki se nahaja tik za znameni-

to katedralo, prav na mestu, kjer so pred mno-
gimi leti zelišča z ljubeznijo gojili benediktin-
ci, je goste popeljala Amanda Kladnik iz zavo-
da Mesto na vasi, ki skupaj z Majo Žerovnik se-
daj skrbi za vrt. Pripovedovala jim je o zgodovi-
ni vrta, vlogi in življenju benediktincev ob njem, 

Pot je obiskovalce ponesla med gredice zeliščnega vrta sv. Benedikta k zgodbam o 
tradicionalnih zeliščih in njihovih učinkovinah, ki jih je spletala Amanda Kladnik (levo).

»Občudovanja vredno delo, ki so ga ustvarili 
naši predniki, nam narekuje odgovornost, 

da ga ohranimo in vzdržujemo,« je o 
gornjegrajski katedrali povedal 

župnik Ivan Šumljak.

»Ni grdih in lepih rastlin,« je v predavanju izpostavila krajinska arhitektka 
Klementina Tement (druga z desne), »pomembno je le, kako jih umestimo v prostor.«

seveda tudi o današnjem vrtu, ki je nekakšen 
poklon tistim časom, ki so bili pomembni za ra-
zvoj Gornjega Grada in celotne Zgornje Savinj-
ske doline. 

KO SE ČAS OB SKODELICI ČAJA USTAVI 
Čajanka v zeliščarni Stara pošta je obiskoval-

ce povabila, da so se za hip ustavili, se umiri-
li, prepustili zgodbam o prostoru, ki jih obdaja, 
prednikih in o načinih priprave čaja. Maja Že-
rovnik jih je v pristnem narečju vodila skozi iz-
viren obred pitja zeliščnega čaja in jih povabila, 
da so napitek, ki jih je pripravila zanje, dožive-
li z vsemi čutili.

POMEN KAKOVOSTNEGA BIVALNEGA 
PROSTORA

Travniške in divje rastline postajajo vse po-
membnejši del sodobne ureditve zunanjih povr-
šin, ki želijo posnemati naravno okolje. Krajinska 
arhitektka Klementina Tement je v predavanju 
pokazala nekaj primerov dobrih praks ureditve 
zasebnih vrtov in javnih površin, prav tako tu-
di nekatere nepremišljene rešitve, ki ne ustre-
zajo niti z estetskega niti s funkcionalnega vidi-
ka. Poudarila je, da je podeželje občutljiv pros-
tor, ki ima bogato dediščino, in to moramo nego-
vati s pravilnim izborom in oblikovanjem rastlin. 
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Svetovala je uporabo rastlinskega gradiva, ki je 
na razpolago v našem prostoru in zahteva tudi 
manj nege. 

USTVARJANJE MED IN S TRAVNIŠKIMI 
ROŽAMI 

Šopki iz travniškega cvetja se po estetskem 
učinku lahko povsem enakovredno kosajo z nji-
hovimi kupljenimi sorodniki, je prepričana Ka-
tarina Meža iz Gorenja v občini Šmartno ob Pa-
ki, biologinja, ki že od otroštva ljubi rastline, naj-
raje pa nabira zelišča in izdeluje šopke iz su-
hega cvetja. Povedala je, da obstajajo različne 
tehnike izdelave šopkov. Udeleženci delavni-
ce so se prepustili trenutnemu navdihu, ki jim 
ga je nudil vrt sv. Benedikta ter travniške bilke 
in cvetje, ki jih je za namene delavnice nabra-
la Katarina. 

Članice Društva Šipek iz Mozirja so na tržni-
ci v Gornjem Gradu razstavile in predstavile ze-
lišča, ki v tem času rastejo na naših travnikih in 
vrtovih ter se pogovarjale o njihovem učinku na 
zdravje.

BOGAT PROGRAM DELAVNIC 
Tekom festivala so udeleženci lahko spozna-

vali tehnike preživetja v naravi, ki jih je na Gol-
teh izvajalo letos ustanovljeno društvo gozdov-
ništva s sedežem v Nazarjah – Buschkraft Sa-
vinjska. Na ekološki kmetiji Bevšek v Solčavi so 
spoznavali zelišča in njihovo uporabo v prete-
klosti, v Ateljeju Franc in Liza, prav tako v Solča-
vi, so se učili polstenja ter organizirali medna-
rodni ex tempore za ustvarjalce v filcu. Na tržni-

Festival, ki poteka na območju obeh dolin, 
je prvič in drugič organiziral LAS Zgornje Sa-
vinjske in Šaleške doline v okviru operacije 
Integralni turistični produkt zeliščarske de-
diščine. Tokrat so se za izvedbo organizira-
li nosilci aktivnosti sami, ki si želijo, da bi fe-
stival postal tradicionalen.

Čarobno doživetje pitja zeliščnega čaja ob pripovedovanju zeliščnih zgodb na čajanki z Majo 
Žirovnik (desno). 

Članice Društva Šipek iz Mozirja so na tržnici v Gornjem Gradu predstavile zelišča, ki v tem 
času rastejo na travnikih in vrtovih. 

Šopki iz travniškega cvetja so pristni in unikatni, predvsem pa so povezani z našo tradicijo 
in okoljem, je prepričana biologinja Katarina Meža (levo zadaj).

ci pod Bohačevim toplarjem v Nazarjah so raz-
stavili zelišča, v Eko hiši na Razpotju v Logarski 
dolini pa so izpeljali zeliščne urice in ogled Kne-
ippovega vrta. 

V zeliščarni v Gornjem Gradu so predstavni-
ki Turističnega društva Šmartno ob Paki ude-
ležencem približali uporabo zelišč v kozmeti-
ki. Društvo zeliščarjev Velenje je podobno de-
lavnico izvedlo na Grilovi domačiji v Lipju pri 
Velenju. Društvo prijateljev mladine Rečica ob 
Savinji je v prostorih Medgen borze za otroke 
pripravilo delavnico Z igro v svet zelišč. V Skor-
nem pri Šmartnem ob Paki, na ekološki kmeti-
ji Potočnik Poprask, so se učili destilacije zeli-
šč. Udeleženci festivala so se lahko sprehodili 
po naravoslovni gozdni poti Tičjak nad Gornjim 
Gradom, kar je organiziralo Savinjsko gozdar-
sko društvo Nazarje.

Tekst in foto: Vesna Petkovšek
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ZVOKI SAMOSTANOV IN GRADOV

Gornjegrajska katedrala gostila koncert baročne glasbe

Glasbeno podobo poletnega večera so zasnovale (z leve) violinistka Jerneja Srebernjak, 
orglavka Barbara De Costa in sopranistka Polona Plaznik. 

Katedralo sv. Mohorja in Fortunata v Gornjem 
Gradu so v soboto, 19. junija, napolnili zvoki ba-
ročne glasbe. Koncert Zvoki samostanov in gra-
dov je bil prvi v letošnjem Slovenskem orgel-
skem ciklusu, ki poteka pod okriljem Slovenske-
ga orgelskega društva že 19. sezono. 

TRI IZKUŠENE GLASBENICE NAVDUŠILE 
Poletni večer so zasnovale glasbenice Bar-

bara De Costa, ki je gornjegrajskim orglam 
vdihnila koncertno vlogo, sopranistka Polo-
na Plaznik in violinistka Jerneja Srebernjak. 
Orglavka Barbara De Costa med drugim pouču-
je orgle in čembalo v glasbenih šolah v Velenju 
in Nazarjah.

SREČANJE Z ORGELSKO GLASBO BAROKA 
Program so sestavljale skladbe iz zapuščine 

Jakoba Frančiška Zupana, ki sodijo med najvi-
dnejše dosežke slovenske cerkvene glasbe 18. 
in začetka 19. stoletja. Glasba, ki je bila name-
njena izvajanju na korih podeželskih in malo-
mestnih cerkva srednje Evrope, je uživala velik 
ugled med sodobniki. 

POVEZAVA Z NASTANKOM GORNJEGRAJSKE 
KATEDRALE

Instrumentalne skladbe tega koncerta so oh-
ranjene v zbirkah frančiškanskih samostanov v 
Novem mestu, hrvaškem Klanjcu in Ptujski zbir-
ki, ki je zapuščina družine Attems, iz katere iz-
haja tudi graditelj gornjegrajske katedrale, škof 

Ernest Attems. Zajemajo glasbo, ki je nastajala 
na področju Hrvaške, Slovenije in vse do Duna-
ja v Avstriji. Koncert se je zaključil s skladbami iz 
sakralnega opusa še enega slavnega Dunajča-
na Wolfganga Amadeusa Mozarta.

DOGODEK V SKLOPU ZELENE REZIDENCE
Izvedbo dogodka so omogočili Slovensko or-

gelsko društvo, Občina Gornji Grad in Kulturno 
društvo Bočna v sodelovanju z župnijo sv. Mo-
horja in Fortunata. Koncert v sklopu operacije 
Zelena rezidenca so sofinancirali še Lokalna ak-
cijska skupina Zgornjesavinjske in Šaleške doli-

ne, ministrstvo za gospodarski razvoj in tehno-
logijo ter Evropska unija iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj. 

Koncert Zvoki samostanov in gradov je na-
mreč ena od aktivnosti v sklopu dvoletnega do-
gajanja, ki so ga v Gornjem Gradu združili pod 
imenom Zelena rezidenca. Namen tega je poživi-
tev centra kraja in že uveljavljenemu kulturnemu 
utripu dodati boljšo povezanost ter prepoznav-
nost Gornjega Grada na področju likovnega 
ustvarjanja, glasbe, kulinarike in turizma nasploh. 

Tekst in foto: Vesna Petkovšek

5. EX FILCORE

Ustvarjalci v filcu razstavljali v Centru Rinka 

Na natečaj Ex filcore so prispela raznolika umetniška dela v tehniki ročnega polstenja volne. 
(Foto: arhiv Špele Orešnik)

V Centru Rinka v Solčavi je bila sredi junija 
otvoritev razstave 5. Ex filcore. Špela Orešnik iz 
ateljeja Franc in Liza filc je k sodelovanju pova-
bila likovnike, rokodelce in ustvarjalce, ki so se 
preizkusili v vedno bolj prisotnem oblikovanju z 
ročnim polstenjem (filcanjem) volne. 

TRADICIJA V SODOBNI PREOBLEKI
V okviru zeliščarskega festivala ter v soorga-

nizaciji JSKD Mozirje in Centra Rinka je poteka-
lo odprtje razstave že tradicionalnega Ex filcora, 
natečaja za najboljše filcano likovno delo. Na na-
tečaj, ki je trajal od konca marca do sredine ju-

nija, se je prijavilo osem udeležencev iz Slovenije 
in Hrvaške, ki so ustvarjali slikarska in kiparska 
dela na temo Osnovni liki ali prosto temo. 

Skoraj vsi avtorji so prispevali po več del in 
nastala je zelo raznolika razstava. Kljub temu, da 
je Ex filcore bolj kot tekmovanju namenjen pro-
mociji volne v umetnosti, je prispela dela oce-
nila akademska kiparka Saba Skaberne. Naj-
boljšim ustvarjalcem so podelili lepe nagrade, 
ki so jih prispevali domačini, za kar jim Orešni-
kova zelo zahvaležna. 

DAN ZAKLJUČILI OB POGOVORU
Po odprtju razstave so ustvarjalci odšli na kratek 

izlet v Logarsko dolino, kjer so se sprostili ob glasbi 
rastlin, domačem čaju in pogovoru o zeliščih. 

NOV ATELJE V PALUDJU
Orešnikova je preteklo obdobje izkoristila tu-

di za pripravo novega ateljeja v centru Solčave, 
v Paludju, kjer je bila včasih prva solčavska tr-
govina. Police ateljeja, ki je svoja vrata odprl s 1. 
julijem, so že polne filcanih izdelkov.

Barbara Rozoničnik
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Ljudje in dogodki, Oglasi

VINOGRADNIK MIHAEL FAJFAR 

Prejel priznanji zveze 
in sodeloval na slovesnosti 

v Piranu
Člani Evropskega reda vitezov 

vina iz Slovenije in številni pred-
stavniki iz še sedmih evropskih 
držav so se 12. in 13. junija zbrali 
v Piranu na slovesnosti ob 30-le-
tnici delovanja v Sloveniji. V stolni 
cerkvi sv. Jurija so med svečanim 
maševanjem sprejeli v red bodo-
če člane hospes in zaslužne v red 
svetnikov in vinskih sodnikov.

PODPISALI LISTINO Z IZJAVO 
ZA MIR

Slovenski prokonzul Tomislav 
Kovačič je odlikoval dr. Aleksan-
dro Pivec in prof. dr. Marina Bero-
viča za posebne zasluge. Sodelujo-

či na strokovni ekskurziji v Krajin-
skem parku Sečoveljske soline so 
se sešli na 6. srečanju Alpe-Adria, 
na katerem so prebrali in podpisa-
li listino z izjavo za mir v več evrop-
skih jezikih. Nagovorila sta jih kon-
zul primus senatus magister gene-
ralis Alfred R. T. Tintera in slovenski 
prokonzul Kovačič.

FAJFAR POSADIL POTOMKO 
NAJSTAREJŠE TRTE 

Poleg članov in vodje viteške-
ga omizja s Celjskega Jožeta To-
minška se je dogodkov 13. juni-

ja udeležil edini predstavnik tega 
reda iz SAŠA regije Mihael Fajfar. 
Na posestvu vinogradništva Ben-
čina Mahnič v Dragonji so otvori-

li in blagoslovili ampelografski vi-
nograd, kjer je v imenu legature za 
Štajersko posadil potomko najsta-
rejše trte na svetu, sajenec mod-
re kavčine. Vinogradnik iz Slatine 

in Ljubije bo v prihodnjem letu iz-
polnil pogoj, da vstopi v višji vite-
ški naziv, viteški svetnik.

PRIZNANJA ZVEZE
Na meddruštvenim ocenjeva-

njem vin Zveze društev vinograd-
nikov in vinarjev Slovenije »Vinis« 
je Fajfar za dišeči traminec, suhi ja-
godni izbor, letnik 2018, prejel naziv 
šampion in veliko zlato priznanje. 
Za modro frankinjo, letnik 2020, in 
penino iz modre frankinje, letnik 
2018, pa je prejel srebrna priznanja.

Tekst in foto: Jože Miklavc

Mihael Fajfar (desno) se je v Piranu udeležil slovesnosti Evropskega 
reda vitezov vina.

Na meddruštvenim ocenjevanjem 
vin »Vinis« je Mihael Fajfar za 
dišeči traminec, suhi jagodni 
izbor, letnik 2018, prejel naziv 
šampion in veliko zlato priznanje. 
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OBČINA MOZIRJE

Šolanje zaključila zlata generacija

Zlati odličnjaki z razredničarkama in ravnateljico pri županu

Mozirski župan Ivan Suhoveršnik je 15. 
junija v sejni sobi upravnega centra sprejel 
učence Osnovne šole Mozirje, ki so šolanje 
zaključili z odliko skozi vseh devet let. Pridru-
žili so se jim razredničarki Jana Pahovnik in 
Tanja Pogorevc Novak ter ravnateljica An-
dreja Hramec.

POHVALE GENERACIJI
Ravnateljica je povedala, da je bila ta genera-

cija med najboljšimi, če ne kar najboljša doslej. 
Učenci so se s tekmovanj vrnili s kar sedmimi 
zlatimi priznanji. Pohvalam sta se pridružili raz-
redničarki, ki sta dejali, da učenci kariero v živ-
ljenju ne gradijo zgolj na sebi in zase, ampak da 
svoje talente delijo tudi z drugimi in v skrbi za 

OBČINA REČICA OB SAVINJI

Županja gostila devetošolce odličnjake

Osem devetošolcev OŠ Rečica ob Savinji je zaključilo z odličnim uspehom. (Foto: arhiv občine)

Z zasluženimi počitnicami so tudi na Osnovni 
šoli Rečica ob Savinji najprej pričeli devetošol-
ci. Tiste, ki so šolsko leto zaključili z odličnim us-
pehom, je v občinskih prostorih gostila županja 
Ana Nuša Rebernik. 

Od letošnjih 19 devetošolcev jih je osem šol-
sko leto zaključilo z odličnim uspehom. Reber-
nikova jim je zaželela, da široko razprejo krila in 
poletijo sanjam nasproti ter ob tem ne pozabijo, 
v kako lepi občini in deželi živijo. 

EPIDEMIJI NAVKLJUB USPEŠNI PRI 
RAZLIČNIH OBŠOLSKIH DEJAVNOSTIH

Ravnatelj Peter Podgoršek je poudaril, da 
gre za generacijo, ki je bila zaradi epidemije kar 
nekaj časa »zaprta« v svoje domove. Kljub te-
mu so učenci sodelovali pri različnih obšolskih 
dejavnostih, kjer so dosegali lepe uspehe. Ge-

naravo. Župan se je vsem zahvalil za dosežene 
odlične rezultate, jih prosil, naj tako nadaljujejo 
tudi v prihodnje in podelil simbolična darila. Ve-

čina učencev je izbrala šolanje na gimnazijah, 
par deklet se je odločilo za predšolsko vzgojo. 

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

neracijo je pohvalila tudi razredničarka Mihae-
la Lekše. Mladi so pri vpisu v srednje šole izka-
zali zelo širok nabor interesov, med stvarmi, ki 

jih pogrešajo v občini, pa omenili predvsem no-
vogradnje in privabljanje mladih družin.

Barbara Rozoničnik

OBČINA SOLČAVA

Devetošolci na sprejemu pri županji

Solčavski devetošolci na sprejemu pri županji Katarini Prelesnik (foto: arhiv občine)

Tik pred iztekom šolskega leta so se na spre-
jemu pri županji občine Solčava Katarini Prele-
snik mudili letošnji devetošolci. 

V majhnem kraju generacije otrok niso prav 
številčne, zato je Prelesnikova na sprejem ob 
koncu osnovnega šolanja v Center Rinka pova-
bila kar vseh pet letošnjih solčavskih devetošol-
cev. Ob sproščenem druženju so prejeli simbo-
lična darila, županja pa jim je zaželela brezskrb-
ne počitnice in uspeha pri nadaljnjem izobraže-
vanju ter da se bodo vedno radi vračali v doma-
či kraj. 

Barbara Rozoničnik



Savinjske novice št. 27, 9. julij 2021 19

Šport, Oglasi

SMUČARSKO-SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC

Zadovoljni s preteklo 
sezono, še ambiciozneje 

v prihodnjo
Ljubenski smučarsko-skakalni 

klub je 19. junija ob vznožju velike 
skakalnice organiziral občni zbor 
in družabno srečanje članov kluba, 
članov organizacijskega in tekmo-
valnega odbora svetovnega poka-
la in prijateljev kluba.

MED TREMI NAJBOLJŠIMI 
KLUBI V DRŽAVI

V sezoni 2020/21 so smučar-
ski skakalci in skakalke kluba 
kljub zelo neobičajnemu letu za-
radi epidemije, nastopili na šte-
vilnih tekmovanjih. Trenerja Mi-
ha Sušnik in Tomaž Murko sta 
predstavila opravljeno delo in iz-
razila željo po boljših uvrstitvah v 
naslednji sezoni. Kljub razumljivi 
težnji trenerjev po vedno boljših 
rezultatih, je treba poudariti, da 
je bila tudi minula sezona za klub 
zelo uspešna. Tekmovalci so osvo-
jili več naslovov državnih prvakov. 
V končni uvrstitvi je klub, ki šte-
je okoli 30 skakalcev in skakalk, 
še naprej med tremi najmočnejši-
mi in najuspešnejšimi v Sloveniji.

USPEHI ČLANOV
Na mladinskem svetovnem pr-

venstvu v smučarskih skokih je 

slovenska ekipa, v kateri so bili kar 
trije člani SSK Ljubno BTC, osvoji-
la srebrno medaljo. Na svetovnem 
prvenstvu v Oberstdorfu je nasto-
pil tudi Vid Vrhovnik in s sloven-
sko ekipo osvojil 10. mesto. Prve 
točke v svetovnem pokalu je os-

vojil Jernej Presečnik, žal pa mu 
je bolezen preprečila krstni nastop 
na poletih v Planici.

Po uspehih je izstopala tudi Ni-
ka Krašovic, ki je trenutno med 
najboljšimi mladimi smučarski-
mi skakalkami v Sloveniji in po-
časi trka na vrata reprezentance, 
čeprav je stara šele 16 let.

BOGOMIR TRBOVŠEK NOV 
PODPREDSEDNIK

Na občnem zboru so dolgole-
tnemu uspešnemu predsedniku 
Alojzu Murku zaupali še en man-
dat. Klub pa je dobil novega pod-
predsednika Bogomirja Trbov-
ška. Murko se je zahvalil sponzor-
jem, podpornikom, prostovoljcem, 
staršem, trenerjem in seveda tek-
movalcem za preteklo sezono in jih 
spodbudil k nadaljnjemu dobremu 
skupnemu delu. 

Tekst in foto: Vesna Petkovšek

Predsednik Alojz Murko je vse spodbudil k nadaljnjemu dobremu 
skupnemu delu.
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POHOD PO MEJAH OBČINE REČICA OB SAVINJI

Prijetno vzdušje ob spoznavanju zgodovine, geografije in rož

Med udeleženci pohoda je bila tudi županja Ana Nuša Rebernik (prva z leve) 
(Foto: arhiv društva)

Praznik občine Rečica ob Savinji so z organi-
zacijo pohoda po mejah občine obogatili člani 
planinskega društva. V soboto, 19. junija, se ga 
je udeležilo lepo število ljubiteljev lahkega po-
hodništva, saj je večji del trase potekal po senč-
nih poteh.

PRISLUHNILI VARUHINJI NARAVE
S štarta pod vaško lipo na trgu so se poda-

li na Štefanov vrh in nadaljevali proti Mozirnici 
do Dohtarjevega studenca. Od tam so krenili v 
sotesko Suhe in Župnekovega žrela, izvira poto-
ka Rečica. Ob povratku skozi Blate so se ustavili 
pri »puški hojki«, drevesu, ki so ga le stežka ob-
jeli trije pohodniki skupaj. Ob žabjekih so pris-
luhnili varuhinji narave rečiškega planinskega 
društva Ireni Jakuš, ki jim je podala nekaj in-
formacij o žabah.

POUČEN POHOD TRAJAL ŠTIRI URE
»Na poti smo obiskali zaselke Poljane in Dol-

-Suho. Pot je trajala malo več kot štiri ure. Po-
hod je bil bolj poučen, saj smo se pogovarja-

li o posebnostih, ki smo jih med potjo odkriva-
li. Malo zgodovine, malo geografije, malo o ro-
žicah in rekreativno druženje je minilo v prijet-

nem vzdušju,« je strnil oceno predsednik rečiš-
kih planincev Janez Janže.

RŠ

MED DVEMA OGNJEMA NA REČICI OB SAVINJI

V finalu ekipi Športnega društva Lepa Njiva
Ob dnevu državnosti so člani Turističnega 

društva Rečica ob Savinji na domačem špor-
tnem igrišču pripravili rekreativno druženje. Eki-
pe različnih generacij so se pomerile v igri med 
dvema ognjema. Dogodek je sodil v 42. sklop 
prireditev Od lipe do prangerja.

TEKMOVALO PET EKIP
Borbenost in igralno vnemo je na »rečiški 

sveti travi« pokazalo pet ekip, ki so se pomeri-
le po sistemu vsak z vsakim. Po številnih akcijah 
v branjenju in zbijanju »življenj« sta se v finalu 
znašli ekipi Športnega društva Lepa Njiva I in II 
ter pokala za najvišji mesti odnesli domov. Tret-
je mesto so si priborili tekmovalci Turističnega 
društva Rečica ob Savinji. 

SODNIK MIRIL STRASTI
Pravico na igrišču je delil sodnik Boštjan Čo-

par, ki je moral od časa do časa strasti pomi-
riti s piščalko med zobmi. Pozdravne besede je 
udeležencem in obiskovalcem izrekla predse-
dnica društva organizatorja Urška Selišnik, po-
kale pa je zmagovalcem izročila vodja tekmova-
nja Lara Dogaris. 

Tekst in foto: RŠ

V igri med dvema ognjema so se pomerile 
ekipe različnih generacij

Najboljše ekipe turnirja s predsednico 
Turističnega društva Rečica ob Savinji Urško 
Selišnik (čepi prva z leve) in vodjo tekmovanja 
Laro Dogaris (prva z leve)
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MARATON ODBOJKE NA MIVKI V VARPOLJAH

Najštevilčnejša udeležba in neodločen rezultat po 24 urah
V sklopu prireditev praznika občine Rečica ob 

Savinji so v Športnem parku Varpolje odbojkar-
ski maratonci »odtekli« že osmi krog. Kar 36 lju-
biteljev rekreativne odbojke iz vse doline in go-
stov iz Maribora je tokrat uživalo v ambientu in 
na vroči mivki prikazalo vse svoje znanje.

VROČ ZRAK IN VROČA IGRA
Tekmovalci so znanje podkrepili z obilico 

borbenosti in vzdržljivosti, kar je predpogoj za 
takšne maratonske prireditve. Za razliko od la-

Ekipi sta 24-urno srečanje zaključili z neverjetnim rezultatom 1874:1874, tako da je semaforju 
zmanjkalo mest za prikaz tisočic. (Foto: Cvetka Pukart)

Tekmovalce je utrujala peklenska vročina. 
(Foto: Cvetka Pukart)

ni, ko sta jih vseskozi spremljala dež in mraz, jih 
je tokrat utrujala peklenska vročina. Vroče je bilo 
zlasti zadnjo uro, saj sta se ekipi vseskozi menjali 
v vodstvu in na koncu 24-urno srečanje zaključili 
z neverjetnim rezultatom 1874:1874. Pošten in za-
služen remi ter še ena velika zmaga prijateljske-
ga druženja in dobre volje vseh nastopajočih. 

UŽIVALI TUDI NAJMLAJŠI
Na dan državnosti so na svoje prišli tudi naj-

mlajši, saj so jih že v zgodnjih jutranjih urah na ze-
lenici športnega parka pričakala velika napihlji-
va igrala. Živžav skozi ves dan je tako še popestril 
odličen ambient in odlično organizacijo dogodka.

ZAHVALA IGRALCEM, GLEDALCEM IN 
SPONZORJEM

Vodja prireditve, predsednik Športnega 
društva Gmajna Filip Slokan je ob koncu po-
hvalil vse tekmovalce za trud in vzdržljivost, se 
jim zahvalil za udeležbo in jih povabil na novo 
snidenje prihodnje leto. 

Zahvalil se je tudi številnim gledalcem za od-
lično vzpodbudo, sponzorjem za praktična dari-
la in občini za spominske medalje. Tako medalje 
kot darila je udeležencem podelil podžupan ob-
čine Rečica ob Savinji Ivan Kramer.

FP

MEMORIALNA STRELSKA TEKMA Z MALOKALIBRSKO PUŠKO

Najboljši strelec Ivan Rihter, zmagal tudi z ekipo
Strelsko društvo Gornji Grad je v nedeljo, 27. ju-

nija, organiziralo strelsko tekmo na strelišču Lo-
vske družine Gornji Grad Zagradišče. Tekma je bi-
la memorialna v spomin na umrlega člana Jože-
ta Vertota. Strelci so streljali z malokalibrsko pu-
ško sede z naslonom po pet nabojev za preizkus 
in deset za oceno za posamično in ekipno uvrsti-
tev, ekipa je štela tri člane. Udeležba je bila zelo 
dobra, prav tako rezultati. V posamični konkuren-
ci je zmagal Ivan Rihter (SD Gornji Grad, 87 kro-
gov), drugi je bil Viktor Slatinek (SD Šaleška, 86) 
in tretji Jože Grudnik (SD Gornji Grad, 85).

V ekipnem delu so bili rezultati zelo izenače-
ni. Pokal je prejela ekipa SD Gornji Grad v sesta-
vi Ivan Rihter, Tomaž Trogar, Jože Grudnik z 247 
krogi, druga je bila ekipa SD Šaleška z enakim 
številom krogov, vendar eno desetko manj, tre-
tja pa ekipa SD Mrož 1.

Janez Kolar

Najboljši v posamični konkurenci z leve: 
Viktor Slatinek, Ivan Rihter in Jože Grudnik 

(foto: Negro Kočar)

Zmagovalna ekipa (z leve): Tomaž Trogar, 
Jože Grudnik in Ivan Rihter 
(foto: arhiv SD Gornji Grad)
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14. MARATON ALPE SCOTT

Tadej Sedar novo ime maratona z rekordom proge

Na Ljubnem je bil med zasledovalci najhitrejših tudi uspešen 
ultrakolesar Erik Rosenstein (v sredini).

V nedeljo, 4. julija, so po letu pre-
mora zaradi epidemije covida-19 
ceste preplavili kolesarji. Kar 460 
se jih je pognalo s starta marato-
na Alpe Scott v Kamniku. S 130-ki-
lometrsko slikovito traso najlepše-
ga maratona rekreativnih kolesar-
jev okrog Kamniško–Savinjskih Alp 
sta letos najhitreje opravila Tadej 
Sedar s časom 3:27:36 v absolutni 
moški kategoriji, kar je hkrati no-

vi rekord proge, in Laura Šimenc, 
ki je zmagala že tretjič v absolutni 
ženski kategoriji, tokrat s časom 
3:44:55. 

Legenda maratona še vedno os-
taja zmagovalec prve izvedbe le-
ta 2007 Andrej Marovt Helešić z 
Ljubnega ob Savinji, med zmago-
valce se je vpisal tudi Primož Rog-
lič. Posebnost 14. maratona je bil 
prenos v živo.

Ugodne temperature so olaj-
šale premagovanje prelazov Je-
zerski vrh, Pavličevo sedlo in Čr-
nivec. Morda gre prav temu pripi-
sati, da je bil to najhitrejši maraton 
do zdaj – Sedar je ciljno črto preč-
kal po manj kot treh urah in pol. V 
ženski kategoriji je o zmagovalki 
odločal ciljni sprint, ki je pripadel 
Šimenčevi.

Po Zgornji Savinjski dolini od Pa-
vličevega sedla preko Logarske do-
line, Solčave, Luč, Ljubnega, Rad-

mirja, Gornjega Grada in preko Čr-
nivca je tekmovalce spremljalo ve-
liko navijačev. Nekaj so jih privabila 
tudi domača imena. Med temi so bi-
li Erik Rosenstein z Rečice ob Sa-
vinji, za katerega je bil to dober tre-
ning pred letošnjimi novimi podvi-
gi. Na trasi sta se pomerila tudi re-
dna udeleženca Boštjan Pahovnik 
iz Luč in Gregor Ugovšek iz Rad-
mirja, Nejc Lamut iz Krope ter še 
nekaj drugih Zgornjesavinjčanov.

Tekst in foto: Štefka Sem
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Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA

Nepričakovano je sklenila svojo življenjsko pot 

Cveta ČASL
29. 9. 1938 - 24. 6. 2021

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sodelavcem, so-
sedom in krajanom Varpolj za izrečena sožalja, darovane sveče, svete 
maše, denarne prispevke ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zad-
nji poti. 

Hvala g. diakonu za opravljen pogreb, provincialu g. Marjanu za 
darovano pogrebno mašo, klarisam in ge. Heleni za molitve, pogreb-
ni službi Morana za organizacijo pogreba, ge. Nataši za besede slove-
sa, pevcem Oljke za lepo odpete pesmi in gospodu za zaigranega Pas-
tirčka, praproščakom in Lidiji za nesebično pomoč. Hvala vsem, ki vas 
nismo imenovali, pa ste nam stali ob strani in kakor koli pomagali.

Žalujoči vsi tvoji

Spomin,
edini, ki ostane močno
nad vsemi,
edina luč, ki ne ugasne. 

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, babice, 
prababice, sestre in tašče

Štefke ŠPEH
25. 12. 1925 - 17. 6. 2021

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so jo med boleznijo obiskovali in 
kakorkoli pomagali, še posebej zdravnici Kseniji Mijin Steiner, sestri 
Barbari, patronažni sestri Sonji, reševalni službi, Splošni bolnišnici 
Celje in župniku Sandiju Korenu za zadnjo spoved. 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem za izrečena sožalja, darovane sveče, cvetje, svete maše, moralno 
in finančno podporo. 

Zahvaljujemo se pogrebni službi Morana, praporščakom, govorni-
ku g. Romanu Čretniku, pevcem kvarteta Oljka za lepo odpete pesmi, 
diakonu g. Stanislavu Čeplaku za lepo opravljen obred in vsem, ki ste 
jo pospremili na zadnji poti. 

Sinovi Ernest, Ivo in Jože z družinami

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

•	 PREPELJALI	OBOLELO	OSEBO	V	UKC	LJUBLJANA
Podhom: 28. junija ob 14.30 je v Podhomu posredoval he-

likopter Slovenske vojske z dežurno ekipo helikopterske nuj-
ne medicinske pomoči (HNMP) z Brnika na krovu, od koder je 
prepeljal obolelo osebo v UKC Ljubljana. Zgornjesavinjski čla-
ni NMP so obolelo osebo oskrbeli in predali ekipi HNMP. Gasil-
ci PGD Bočna in Gornji Grad so zavarovali kraj pristanka heli-
kopterja.

•	 POŠKODOVAL	OSEBNI	AVTOMOBIL	IN	SE	UPIRAL	
	 POLICISTOM

Loke pri Mozirju: 3. julija ob 23.24 uri so bili policisti ob-
veščeni, da v Lokah pri Mozirju neznani moški povzroča van-
dalizem. Policisti so na kraju izsledili moškega, ki se jim je ak-
tivno uprl pri varnostnem pregledu. Pri tem je vpil in grozil. 
Ker kršitelj kljub opozorilom in ukazom ni prenehal s kršitvi-
jo, mu je bilo odrejeno pridržanje. Kršitelju je bil izdan plačil-
ni nalog, zoper njega sledi tudi kazenska ovadba na pristojno 
državno tožilstvo, saj je pred postopkom s policisti namerno 
poškodoval osebni avtomobil.
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Za razvedrilo

OPTIMIZMA IN DOBRE VOLJE JI NE MANJKA
Proslave na Menini se je udeležila udeleženka slavnega preboja 

Valerija Skrinjar – Valči. Po proslavi se je družila s prijatelji, vedoč, 
da je v njih do nje ogromno spoštovanja. S čestitkami in željami po 
dobrem zdravju se ji je pridružil tudi nekdanji politik Andrej Marinc. 
Gotovo ji je zaželel zvrhano mero optimizma in dobre volje tudi vnap-
rej. Valči tega najbrž nikoli ni manjkalo, saj se je že s 15 leti pridruži-
la partizanom in že v rosnih letih postala partizanska učiteljica in ši-
frantka v operativnem štabu Šlandrove in Zidanškove brigade.

KDOR SEJE, TA ŽANJE
Slovenski pregovori od nekdaj potrjujejo staro ljudsko modrost, ki 

k sreči še vedno drži. Dokaz zanjo je tudi vokalna skupina Oktet Že-
tev, ki ob svojih nastopih žanje navdušujoče aplavze. Kadar pa ima-
jo res pravo srečo in je žetev obilna, se med pridelkom najdejo oku-
sne mesnine, sirček in tudi vinska trta jim postreže s svojimi darovi. 
In takrat z veseljem zapojejo še eno veselo. Zato zatrdno drži, kdor 
seje, ta žanje.

JAMARSKI LISJAK IN PASTIRICA BIBA 
Kulturno literarnemu dogodku prijateljskih jamarskih klubov Pod-

lasica in Tirski zmaj ter jamarjev z Vranskega je pred dnevi na Žov-
neku botrovala ideja in koordinacija prekaljenega jamarskega lisja-
ka Rafka Žerovnika – Rafa. Če je ideja njegova, še preverjamo, go-
tovo pa je veliko pripomogel avtorici Alenki Jelen in jamarju, ilu-
stratorju Klemnu Volavšku, ki sta stvaritelja domišljijske zgodbe iz-
pod Menine. Pravljični dan na gradu Žovnek pa je s pesmijo ženskih 
slavčkov Štiglic izpod Tera izzvenel v druženju in prijateljstvu vseh, 
ki so pospremili malo literarno delo na veliko pot v svetlobo.

BK

TG

JM
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Nagradna križanka

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 28. številki SN

2021

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Petek,
9. julij

ob 9.00. Račnek, Šmartno ob Dreti
Počitniške delavnice - ustvarjalne delavnice, 
igre z žogo

Sobota,
10. julij

ob 10.00. Atrij OŠ Rečica ob Savinji
Prangerijada
ob 15.00. Atrij OŠ Rečica ob Savinji
Rečica praznuje

Ponedeljek,
12. julij

ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Odprtje razstave Svet tišine

Četrtek,
15. julij

popoldan. Športno igrišče Rečica ob Savinji 
Prihod olimpijske bakle

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvali-
tetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar, 
Tabor; gsm 041/619-372.
Prodam črno-belega bikca, stare-
ga 8 mesecev; gsm 031/228-217. 
Prodamo prašiče domače vzre-
je, različnih tež, in izločene svinje, 
možna dostava, Andrejeva kmetija, 
gsm 031/509-061.
Prodam bikca ls/rj, težkega 170 kg; 
gsm 031/765-605.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

ŽIVALI – ODDAM
Oddamo mlade muce, možnost do-
stave; gsm 041/216-481.

DRUGO – PRODAM
Prodam cepljena bukova drva z 
dostavo; gsm 041/510-219.
Prodamo zgodnji krompir; gsm 
031/815-238.
Prodam krmni krompir; gsm 
041/696-802.

OSEBNI STIKI
Dobrosrčen, preskrbljen, komuni-
kativen gospod išče osamljeno go-
spodično srednjih let za skupno 
življenje; gsm 041/230-134.

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izdelava 
dvorišč, meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja čistil-
nih naprav, izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, izdela-
va kamnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v nasipni ma-
terial. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.
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